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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 1 september 2014 
Anslaget sätts upp 5 september 2014 
Anslaget tas ned 29 september 2014 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 
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§ 158 Dnr KFKS 2014/019 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2014-09-01 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

KSL - Bostadsforum bjuder in till samtal 
2014-09-23 

 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2014-06-10, 2014-08-12, 
KSAU 2014-06-17, 2014-08-19 och KSVU 
2014-08-19 

 

Anmälningar KSSU 2014-06-10 

Ärende Åtgärd/ansvar 
Bergs oljehamn: Svaromål F 1405-14  Sara Källeskog 
Bergs oljehamn: Svaromål F 1407-14 Sara Källeskog 
Bergs oljehamn: bilagor till svaromål F 
1405-14 och 1407-14 

Sara Källeskog 

Bergs oljehamn: Svaromål T 1403-14 Sara Källeskog 
Bergs oljehamn: Yttrande T 1403-14 Sara Källeskog 
Bergs oljehamn: Yttrande Ä 881-14 Sara Källeskog 
Bergs oljehamn: Överklagande av 
lantmäteriets beslut (Ä 2114-14) 

Sara Källeskog 

Bergs oljehamn: Yttrande Ä 2114-14 Sara Källeskog 
Information om fullmakt i Statens Va-
nämnd, Ingela Walck (anm. 2014-03-18) 

Sylvia Ryel 

Stödbrev för ansökan till Velo-City 2014  
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Anmälningar KSAU 2014-06-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 
  
Protokoll bolagsstämma Nysätra Fastighets AB 
KFKS 2013/191-040 

Johanna Magnusson 

Protokoll styrelsemöte Nysätra Fastighets AB 
KFKS 2013/191-040 

Johanna Magnusson 

Protokoll bolagsstämma Nacka Energi AB 
KFKS 2013/191-049 

Johanna Magnusson 

Protokoll bolagsstämma Nacka Energi Försäljnings 
AB 
KFKS 2013/191-040 

Johanna Magnusson 

Protokoll bolagsstämma Nacka Stadshus AB 
KFKS 2013/191-040 

Johanna Magnusson 

AB Vårljus, kallelse till årsstämma  
AB Vårljus, dagordning 140507  
AB Vårljus, protokoll 140507  
AB Vårljus, protokoll 3, 140507  
Trå Boo 20140507 Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Trå Sickla 20140423 Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Trå Älta 20140424 Minnesanteckningar Ingrid Greger 
KPR 20140508 Minnesanteckningar Ingrid Greger 
Rådet för frågor kring funktionsnedsättning  
20140521 Minnesanteckningar 

Ingrid Greger 

Käppalaförbundet, fullmäktigeprotokoll 140520  
Motionsförteckning juni 2014 Helena Meier 
Skrivelse från Pensionärsrådet Hanteras i SÄN 

Anmälningar KSAU 2014-08-19 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Rapporter 
 

Reserapport Eurocities Economic Development 
Forum i Bryssel, Belgien i juni 2014  

Annika Londono 

Reserapport Eurocities möte i Utrecht, februari 2014 Staffan Ström 
KSL, verksamhetsberättelse och bokslut 2013, ej 
digitalt - endast pappersex 

 

SKL, slutrapport från programberedningen för ökat 
bostadsbyggande, ej digitalt - endast pappersex 
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Cirkulär, SKL 
 

Förbundsavgift 2015, SKL  
Överenskommelse mellan staten och Sveriges 
kommuner och landsting, SKL 

 

Cirkulär 14:26  
Cirkulär 14:26 bil  
Cirkulär 14:28  
Cirkulär 14:30  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll Nacka Energi AB + bilagor Johanna Magnusson 
Styrelseprotokoll Nacka Energi Försäljnings AB + 
bilagor 

Johanna Magnusson 

Arbetsmiljöansvar Anders Lindh - teknik Dag Björklund 
Arbetsmiljöansvar Camilla Estlind - teknik Dag Björklund 
Arbetsmiljöansvar Gunilla Egnelöv - teknik Dag Björklund 
Arbetsmiljöansvar Mikael Ranhagen - teknik Dag Björklund 
AB Vårljus tertial 1  
KSL rekommendation, Hälso- och sjukvård i bostad 
med särskild service + följebrev 

 

KSL rekommendation ang riktlinjer för 
ensamkommande barn 

 

Nacka och läkemedel, brev från KPR  
PM, God läkemedelsbehandling för äldre Anders Fredriksson 
Södertörns Brandförsvarsförbund, taxor  
Södertörns Brandförsvarsförbund, budgetram  
Södertörns Brandförsvarsförbund, 
revisionsberättelse 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, 
revisionsberättelse, ansvarsfrihet 

 

Södertörns Brandförsvarsförbund, bilaga 1  
Södertörns Brandförsvarsförbund, bilaga 2  
 
Protokollsantecning 
Christina Ståldal  
 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2014/009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-06-10 

Ärende Beslutsfattare 
Punkt 21. Avtal om lägenhetsarrende för 
Norra Skuru bryggförening på Sicklaön 
40:13, 5 år 

Markchef Jonas Nylander 

Punkt 29. Köpebrev för Tattby 2:23, 
stadsbyggnadsprojekt 9511 

Mats Gerdau 

Fullmakt Svea hovrätt skadeståndstalan Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
Ekonomisk ersättning i samband med 
uppsägning av hyresavtal 

Stadsjurist Helena Meier 

Beslutsdelegation fastighet 03-2014 Fastighetsdirektören Jenny Asmundsson 
Delegationsbeslut mark- och exploatering, 
separat lista 

Mark- och exploateringschef Ulf Crichton 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2014-06-17 

Ärende Beslutsfattare 
Vidaredelegering av beslutsattestanter nya 
enheter  
KFKS 2013/679-043 

Lena Dahlstedt 

Vidaredelegering av 
exploateringsverksamhet inom 
kommunstyrelsen 
KFKS 2013/679-043 

Lena Dahlstedt 

Vidaredelegering av beslutsattestanter 
ekonomi 
KFKS2013/679-043 

Eva Olin 

Vidaredelegering av beslutsattestanter 
utbildningsenheten 

Susanne Nord 
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Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-08-12 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut mark och exploatering, 
sep lista 

Mark- och exploateringschef Ulf Crichton 
samt tf Christina Gerremo 

Delegationsbeslut mark- och exploatering 

2014-06-16 21 Avtal Balder tillfällig 
nytjanderätt  - 
förarbeten Tvärbanan 

9227 Sicklaön 363:2 

2014-06-16 21 Avtal Atrium 
Ljungberg tllfällig 
nyttjanderätt – 
förarbeten Tvärbanan 

9227 Sicklaön 83:22 

2014-06-16 21 Avtal SSSB tillfällig 
nyttjanderätt – 
förarbeten Tvärbanan 

9227 Sicklaön 83:32 

2014-07-04 19 Avtal Nacka Energi – 
flytt av nätstation maa 
Tvärbana (tf Christina 
Gerremo) 

9227 Sicklaön 40:12 

2014-07-03 19 Tilldelningsbeslut – 
Graninge stiftsgård (tf 
Christina Gerremo) 

9432 Kil 1:43, Kil 1:5 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
2014-06-12 19 Tilldelningsbeslut 

entreprenad 
Solsidevägen gc-väg 

 
9511 

 

2014-06-11 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 36:5 
2014-06-11 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 50:2 
2014-06-11 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 86:9 
2014-06-19 17 Tilldelning entreprenad 

Skutviken 
marksanering (tf 
Christina Gerremo) 

9528 Skogsö 45:2 

2014-07-02 29 Förvärv av mark, 
inlösen allmän plats 
mark m.m. (tf Christina 
Geremo) 

9402 Kummelnäs 
11:114, 1:28 

2014-07-03 22 Ansökan om 
lantmäteriförrättning 

9402 Kummelnäs 
11:114, 1:28 
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Delegationsbeslut KSAU 2014-08-19 

Ärende Beslutsfattare 
Vidaredelegering ansvar 20015 och 27100 Mats Bohman 
Vidaredelegering ansvar 20700 Ann-Sofie Mårtensson 
Vidaredelegering ansvar 20035 Helena Meier 
Tillförordnande av stadsdirektör under 
stadsdirektörens semester sommaren 2014 

Lena Dahlstedt 

Tilldelning i upphandling av Pyssel-, lek och 
skolmaterial 

Mats Bohman 

Förändring vidaredelegering 
beslutsattestanter ansvar 23001, 23320-
23323 

Lena Dahlstedt 

Förordnande av tf enhetschef, idrottsdriften Malin Westerback 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2014/676-049 

Överenskommelse om finansiering av bussterminal-
lösning för Ostsektorn 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige godkänner överenskommelsen den 1 juli 2014 mellan Stockholms 
läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn. 
 

Ärende 
Stockholms läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun har i en 
överenskommelse den 1 juli 2014 lagt grunden för en långsiktigt hållbar 
bussterminallösning för ostsektorn, omfattande både en kapacitetsstark bussterminal vid 
Slussen i Katarinaberget och en vid Nacka centrum. Vid sidan av de påtagliga fördelar 
lösningarna medför främst för alla som åker kollektivt, innebär överenskommelsen för 
Nackas del att kommunen och Stockholms läns landsting delar investeringen lika för 
bussterminalen i Nacka, helt i enlighet med det tunnelbaneavtal som kommunen ingick i 
januari 2014.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 156 
Protokollsanteckning (C) 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 augusti 2014 
Överenskommelse den 1 juli 2014 om finansiering av bussterminallösning för Ostsektorn 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 156 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige godkänner överenskommelsen den 1 juli 2014 mellan Stockholms 
läns landsting, Stockholm stad, Nacka kommun och Värmdö kommun om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Hans Peters (C), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att ärendet avslås. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att kommunstyrelsen beslutat avslå Khashayar Farmanbars yrkande till 
förmån för eget yrkande. 
 
Voterings begärdes och verkställdes. 
 
Följande röstade för att bifalla Mats Gerdaus yrkande. 
Stefan Saläng (FP), Cathrin Bergenstråhle (M), Eva Öhbom Ekdahl (M), Tobias Nässén 
(M), Eva Närvä-Eickenrodt (M), Ylva Sandström (M), Mats Gerdau (M), Hans Peters (C) 
och Jan-Eric Jansson (KD). 
 
Följande röstade för att bifalla Khashayar Farmanbars yrkande. 
Khashayar Farmanbar (S), Majvie Swärd (S), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V). 
 
Med 9 röster mot 4 beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet och ingav följande. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 
 
”Det avtal om vi stöder för anläggande av bussterminal i Nacka Forum är ett ”ramavtal” 
som vi anser 
vara av högsta vikt för Nacka bor som pendlar till sina arbeten. I ett senare skede kommer 
Kristdemokraterna givetvis pröva tillgängligheten, kapaciteten, utformningen, säkerheten, 
ekonomin m.m. i detaljplaneprocessen.  
Men det viktiga är nu att det finns ett förslag till avtal som är en förutsättning för att 
Slussen ombyggnaden ska kunna genomföras utan ytterligare förseningar.” 
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Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är en väldigt bra överenskommelse för Nackaborna. Vi säkrar att Nackabussarna 
kommer att fortsätta gå till Slussen, utan att vi behöver betala något för den terminalen. 
Det här är också den lösning som går fortast att genomföra. 
 
Bussterminalen vid Forum följer det som tidigare överenskommits i tunnelbaneavtalet, dvs 
att Nacka och landstinget ska dela lika på kostnaderna. Nacka ikläder sig med detta avtal 
inga nya kostnader. Hur terminalen ska utformas och exakt var den ska ligga kommer att 
utredas under hösten/vintern. Först när det är klart vet man vad den kommer att kosta och 
vilka intäkter som finns i projektet. 
 
Det är obegripligt att oppositionen säger nej till en överenskommelse som är så påtagligt 
bra för Nackaborna. I praktiken innebär det att de säger nej till en ny modern bussterminal 
vid Slussen inom överskådlig tid. De har inga egna alternativ till hur trafiken ska lösas i 
stället. Med oppositionen får Nackaborna fortsätta trampa omkring i ett allt mer fallfärdigt 
Slussen. I värsta fall riskerar vi en situation där Stockholm bestämmer sig för att inte ha 
någon bussterminal alls vid Slussen. Därmed skulle det bli längre resvägar och ta längre tid 
för Nackaborna att ta sig till sina arbeten.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
Bilaga 1 
 
Khashayar Farmanbar och Rolf Wasteson lät gemensamt anteckna följande. 
 
Stockholmsregionen är en region med stor inflyttning. Det som bäddar för god tillväxt i 
regionen är möjligheten att bo i en kommun och jobba i en annan. För att det ska flyta bra 
behövs bra kollektivtrafik. För Nackabornas del är möjligheten att ta sig in till Stockholm 
stad och kringliggande kommuner en av de mest påverkande faktorerna för att ta sig till 
jobb, utbildning och hem. Slussen som en av våra genomfartspassager, och under 
rusningstid en flaskhals, spelar naturligtvis stor roll. 
Tyvärr har Stockholm stad under lång tid hanterat frågan långtifrån adekvat. Stockholms 
moderata styres beslutade att dela upp hanteringen av Slussen i två planprocesser, en för 
Slussenanläggningen och en för bussterminalen i Katarinaberget. Ett beslut som 
kritiserades häftigt av bland andra Socialdemokraterna och Vänsterpartiet, just med tanke 
på risken för att ena planen skulle kunna falla, och leda till fullständig omöjlighet att 
slutföra ombyggnationen av Slussen. Beslutet om två separata detaljplaner blev startskottet 
för något som närmast kan liknas en kraschlandning i slow motion, och till slut så 
inträffade mardrömsscenariot där planen för en bussterminal i Katarinaberget 
ogiltigförklarades i Mark- och miljööverdomstolen. 
I detta förslag som nu har tagits fram, föreslås ett omtag på samma process. En 
bussterminal under Katarinaberget. En ny planprocess som tar minst 2-4 år. Den här 
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gången föreslås en ännu mindre terminal än ursprungsförslaget och osäkerheten kring att 
lyckas denna gång är minst lika stora. 
Kommunstyrelsens moderata ordförande Mats Gerdau, den som personifierar 
uppgörelsen, visade tidigare vid sammanträdet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
att han inte insåg att Nackas kostnad för Forum-terminalen inte inryms i de 850 Mkr 
medfinansiering för tunnelbanan. För honom var det uppenbarligen en nyhet när 
stadsbyggnadsdirektören meddelade att kostnaden kommer ovanpå de 850 Mkr. 
Uppgörelsen strider också mot vad kommunen, inklusive Mats Gerdau, hävdat förut, att 
Forumterminalen inte ska vara så stor utan istället ska kapaciteten främst finnas vid 
Slussen, detta för att inte ge en orimlig belastning på den enda T-banelinjen från Nacka. 
Vi vill att Nacka- och Värmdöborna ska så fort som möjligt få tillgång till en fungerande 
kollektivtrafikknutpunkt i Slussen. Vidare är vi angelägna om att våra invånare ska ha 
tillgång till god kollektivtrafik. Därför är vi positiva till att det byggs en terminal vid Nacka 
Forum. Såsom avtalet är skrivet skulle Nacka kommun binda sig att betala 50% av 
terminalens kostnad inklusive alla eventuella fördyringar. Även om vi inser att ett av sätten 
att säkra en terminal är att betala en del av den kostnaden inkluderar den nuvarande 
formuleringen alltför stora risker för att vara acceptabelt. 
Däremot ser vi bättre möjligheter att snabbare komma till ett färdigt resultat vid Slussen via 
ett statligt planföreläggande. Detta för att försäkra oss om att det fiasko som vi varnade för 
och som tyvärr blev verklighet inte inträffar igen. En Slussenanläggning utan adekvat 
kollektivtrafikfunktion vore förödande.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Vi i Miljöpartiet har ännu inte hunnit diskutera och tagit ställning till den 
överenskommelse om finansiering av bussterminallösning för Ostsektorn som togs fram 
under sommaren. Personligen stöder jag idén om uppdelningen med en terminal både vid 
Slussen och i Nacka. Jag har heller ingenting att invända mot den föreslagna finansieringen. 
Dock utgår jag ifrån att terminalernas storlek baseras på en kapacitetsutredning där 
kollektivtrafikens andel av de motoriserade resorna (dvs. resor med bil eller kollektivtrafik, 
och exklusive resor med gång eller cykel) ständigt ökar. 
Vi i Miljöpartiet har dock starka invändningar mot den planerade placeringen av 
bussterminalen vid Slussen. Vi anser att terminalens läge med närhet till tunnelbanan ska 
prioriteras före kommersiella lokalers läge. Vi anser också att kollektivtrafikanternas 
säkerhet inte får riskeras genom användning av gasbussar i ett slutet bergrum.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Det hände på senaste kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att Nackalistan hade rätt 
i sak om att betalningen låg utanför gränsen på 850 miljoner kr, något som KS-ordförande 
Mats Gerdau mycket bestämt hävdade inte var fallet på nätet, som en följd av en artikel i 
NVP. Inga fler kommentarer om rättvisa och sanning m.m. utan saken talar för sig själv. 
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Nackalistan ansluter sig till socialdemokraternas protokollsanteckning men har också egna 
synpunkter. Dessa gäller att det saknas medel från staten i kostnadsfördelningen av 
terminalbygget jfr med fördelningen av Slussenterminalen. Det saknas en ansvars- och 
kostnadsfördelning för drift och underhåll på liknande sätt som för Slussenterminalen. Det 
saknas en mer komplett kostnads- risk och konsekvensanalys före beslutsfattande av T-
baneavtalet och osäkerheten om vad som ingår och inte ingår är ett tydligt tecken på det. 
Det har revisorerna påpekat ett antal ggr tidigare att det ska finnas på plats i samband och 
före beslutsfattande vid stora byggprocesser. Den anledning som gjorde att Nackalistan 
valde att som enda parti inte skriva under T-baneavtalet.”  
 
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Folkpartiets i Nacka grundhållning i fråga om Slussenprojektet har varit och är: 
1. den framtida bussterminalen och ändstationen för Saltsjöbanan utformas så att 
Nackaborna enkelt, snabbt och bekvämt ska ta sig till Stockholm och omvänt. 
2. trafikstörningarna för alla trafikantkategorier under själva ombyggnadstiden måste 
minimeras, 
 
Den nu aktuella överenskommelsen om finansieringen innebär en återstart av 
detaljplanearbetet för en bussterminal där vi kommer att verka för att dessa trafikantkrav på 
den framtida bussterminalen och Saltsjöbanan tillgodoses.” 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2014/660-253 

Försäljning del av fastigheten Älta 10:47, projekt 9624, 
Ältabergs verksamhetsområde, DP 480 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
köpekontrakt, som innebär att del av Älta 10:47 säljs av Nacka kommun till Reforma 
Förvaltning AB för 11 040 000 kr. 
 

Ärende 
• Området som säljs från fastigheten Älta 10:47 är ca 6 900 kvm. 
• Området ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480. 
• Köpeskillingen är satt till 1600 kr/kvm tomtarea. 
• Tillträdesdagen är 1 oktober 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 158 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juli 2014 
Bilaga 1 Köpekontrakt med tillhörande bilagor 
Bilaga 2 Detaljplanekarta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 158 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
köpekontrakt, som innebär att del av Älta 10:47 säljs av Nacka kommun till Reforma 
Förvaltning AB för 11 040 000 kr  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Majvie Swärd (S), yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) att ärendet avslås. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att den kommunala marken säljs ut. Vi vill istället att den 
upplåts med tomträtt. Det ger kommunen en annan rådighet över marken i en avlägsen 
framtid när kanske ändrade förhållanden gör att en annan disposition av marken är 
angelägen.” 
 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Att ta tillvara ett markområde som ägs av kommunen är ofta något som Nackalistan 
motsätter sig. Det är viktigt att äga mark och ha som verktyg för framtida 
exploateringsbehov. I detta fall så kan man inte förvänta att marken kommer att användas 
till annat än industri- och företagsmark vilket gör att läget är ett annat. Möjligheten att köpa 
och alternativt få en tomträtt är en bra lösning i detta fall.”  
 
Carl- Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har reserverat sig mot beslutet att sälja Älta 10:47 i Ältaberg, därför 
att vi fortsätter att vidhålla att kommunen måste upphöra med att sälja mark, och därmed 
frånhända sig den framtida möjligheten att utnyttja marken för ett kommunalt ändamål. I 
detta fall finns dessutom angränsande tomter/fastigheter som är i kommunal ägo och som 
medför att det kan finnas ett större område, som går att utnyttja kommunalt, utan att 
behöva betala höga avgifter för att köpa tillbaka marken. Till saken hör också att det idag 
finns fastigheter i området som upplåtes med tomträtt.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 
 
”Om ett gott företagarklimat ska uppnås där det är enkelt att driva och starta företag så 
krävs en politik som förstår företagens villkor. När Socialdemokraterna avslår möjligheten 
för, Reforma Förvaltning AB att köpa mark för att driva sitt företag då har politiken 
begränsat möjligheten för ett företag att driva sin verksamhet på effektivaste sätt. Det är de 
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många små byråkratiska besluten som vi bekämpar som hämmar utbudet av arbetsplatser 
på företagen. Ett litet socialdemokratiskt avslag, antagligen av ideologiska skäl med stora 
konsekvenser för ett företag fick inte majoritetens och absolut inte vårt stöd. Reforma kan 
nu växa och ge arbete åt fler.”  
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp.” 
 
”Ägandet av tomten där man driver sin verksamhet är en viktig förutsättning för vissa 
företag att kunna ta ett långsiktigt ansvar. Det behövs som trygghet och säkerhet. Det är 
också positivt att kommunen kan sälja mark och få in intäkter som kan användas till andra 
angelägna ändamål, i detta fall 11 miljoner kronor. Pengarna ska arbeta för Nackaborna på 
andra sätt än att ligga i passivt markägande, t ex genom köp av annan mark som behövs för 
kommunala ändamål eller för att bygga om förskolor till bostäder.” 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2014/410-315 

Parkeringsregler och -avgifter vid Nacka stadshus, inom 
fastigheten Sicklaön 134:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1(bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse) ändras för förtroendevalda 
och anställda till följande nivåer. 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering.  
b) 35 kronor för dagsparkering. 
 

2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1 (bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse), ändras för besökare till 
följande nivåer. 
a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar. 
b) 50 kronor för dagsparkering. 

 
3) Samma avgifter ska gälla för miljöbilar och vanliga bilar. 

 
4) Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 januari 2015. 

 
5) Ärendet justeras så att kartbilagan med grön markering avser förmånsbilar, 

tjänstebilar, kommunalråd och oppositionsråd. Kartbilagan med ljusblå markering 
avser medarbetare och förtroendevalda. 

 

Ärende 
Sedan 2008 har det funnits parkeringsavgifter för anställda som parkerar vid stadshuset. 
Idag är det ofta svårt att hitta parkeringsplatser. Lösningen på detta är inte att bygga fler 
parkeringsplatser, utan via utökade avgifter få flera att gå, cykla eller åka kollektivt till 
arbetet. De nya parkeringsavgifterna förslås gälla för alla parkeringsplatser vid Nacka 
stadshus, inom fastigheten Sicklaön 134:1. I det förslagna beslutet ingår i detta skede inte 
ingår parkeringsplatser vid Nacka gymnasium, Eklidens skola, ishallen och simhallen, som 
även de är belägna inom fastigheten Sicklaön 134:1. Parkeringsavgifter för de områdena 
kommer att prövas i ett sammanhang med avgifter vid andra kommunala 
verksamhetslokaler. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 144 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Karta som visar de parkeringsytor som det föreslagna avgiftsbeslutet omfattar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 144 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

1. Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1(bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse) ändras för förtroendevalda 
och anställda till följande nivåer. 

a) 500 kronor för 30-dagarsparkering.  
b) 35 kronor för dagsparkering. 

2. Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 
134:1 (bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse), ändras för besökare till 
följande nivåer. 

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar. 
b) 50 kronor för dagsparkering. 

3. Samma avgifter ska gälla för miljöbilar och vanliga bilar. 
4. Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 januari 2015. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet justeras så att kartbilagan med grön markering 
avser förmånsbilar, tjänstebilar kommunalråd och oppositionsråd. Kartbilagan med ljusblå 
markering avser medarbetare och förtroendevalda. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande om att justera 
kartbilagan. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
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De få cykelparkeringar som finns idag utanför stadshuset räcker inte till ens för dagens 
behov. På den bifogade kartan finns inget utrymme reserverat för ny cykelparkering. 
Tjänstemännen informerade efter en fråga muntligen om att man planerar för 36 nya 
cykelparkeringsplatser. Cykelparkering känns inte som något man prioriterar, vilket är lite 
märkligt med tanke på att kommunens uttalade ambition vid förtätningen av centrala 
Nacka, är att de huvudsakliga sätten att ta sig fram ska vara med kollektivtrafik, cykel eller 
till fots. 
 
.- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2014/2014-09-01/06_Parkeringsregler_avgifter_Nacka_stadshus/06c_bilaga_karta_p-platser_avgiftsbelaggs.pdf
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§ 163 Dnr KFKS 2013/191-040 

Nyemission i Stockholmsregionens Försäkring AB (SRF) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige godkänner den föreslagna nyemissionen i Stockholmsregionens 
Försäkring AB och att ärendet behandlas på kommande extra bolagsstämma i bolaget. 
 

Ärende 
Nacka är tillsammans med nitton andra kommuner i stockholmsregionen delägare i 
Stockholmregionens Försäkrings AB. Bolaget har funnits sedan 2008 och har tillstånd att 
bedriva skadeförsäkring och återförsäkring för kommuner.  
 
Sigtuna kommun ansöker om att bli delägare i Stockholmregionens försäkrings AB. När en 
ny kommun vill ansluta sig till bolaget ska aktieägarna i bolaget vara överens om det. Vid 
full enighet kommer bolaget kalla till extra bolagsstämma. 
 
I ärendet föreslås att Sigtuna kommun bör få bli delägare i bolaget. På sikt bör fler delägare 
i Stockholmregionens försäkrings AB innebära lägre premier, då vi blir fler som delar på 
risker och de kostnader som bolagets administration medför. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 83 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Brev Nyemission i Stockholmsregionens Försäkring AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 83 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige godkänner den föreslagna nyemissionen i Stockholmsregionens 
Försäkring AB och att ärendet behandlas på kommande extra bolagsstämma i bolaget. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 164 Dnr KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 
Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  
 

Ärende 
Ett prioriterat område i Nacka kommun är att vårda och utveckla kundvalen. Ett led i detta 
arbete har varit att göra en övergripande genomgång av kundvalen för att säkerhetsställa att 
auktorisationsvillkoren är enhetliga och uppföljningsbara. Vid genomgången framkom ett 
tydligt behov av ett styrdokument som reglerar kommunens kundval i sin helhet. Ett 
reglemente bör syfta till att beskriva kommunfullmäktiges styrning av kundvalen samt 
nämndernas uppdrag och ansvar för kundval. Det föreslås att de nuvarande 
auktorisationsvillkoren fortsättningsvis ska benämnas som generella auktorisationsvillkor. 
Detta för förtydliga att villkoren ska gälla för samtliga kundval. Vidare föreslås att 
nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor. Det innebär villkor som är specifika för 
kundvalet.  
 
I reglementet tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av kundvalen. För att säkerställa 
att uppföljningen sker på samma sätt och på lika villkor för samtliga anordnare föreslås att 
nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och utvärdering av 
anordnaren.  
 
Social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, kulturnämnden, 
utbildningsnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott har fått tillfälle att yttra sig 
över förslaget på reglemente för kundval. Utifrån yttrandena har nya ställningstaganden 
gjorts och reglementet har därefter omarbetats.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 85 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 8 augusti 2014 
Reglemente för kundval 
Nämndernas synpunkter på de generella auktorisationsvillkoren 
Remissyttranden 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 85 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 
Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 mars 2014 § 38 
Kommunstyrelsens arbetsutskott skickade förslaget på reglemente för kundval på remiss till 
social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, utbildningsnämnden, 
kulturnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Remissinstanserna får tillfälle 
att lämna sina synpunkter senast den 16 juni 2014. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 100 
Social- och äldrenämnden antog föreslaget yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 maj 2014 § 24 
Som yttrande över reglemente för kundval i Nacka kommun lämnade arbets- och 
företagsnämnden följande synpunkter:  
 
Cirka 70 procent av Nacka kommuns omsättning sker genom kundvalssystemen. Eftersom 
kundvalen utgör en sådan stor andel är det av stor vikt att utvecklingen och 
kvalitetssäkringen av kundvalen hålls ihop på en övergripande nivå inom kommunen.  
Möjligheterna och vinsterna med att samordna och kombinera olika kundval mellan olika 
verksamhetsområden är stor och bör utvecklas ännu mer för Nackas medborgare. Våra 
medborgare efterfrågar och har ofta behov av en kombination av tjänster och kommunens 
roll bör vara att underlätta och uppmuntra för anordnare att samordna att flera kundval når 
våra medborgare.  
 
En av huvudmannens viktigaste uppgifter är att säkerställa att anordnarens kompetens och 
kvalitet. Huvudmannens ansvar för detta bör tydliggöras i reglementet.  
 
Utifrån förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 4) anges att anordnaren 
och personer som har väsentligt inflytande över verksamheten inte får ha gjort sig skyldig 
till allvarligt fel i yrkesutövningen. När det gäller denna punkt bör det beaktas om ett tillägg 
bör göras avseende brottslighet som skadar förtroendet. 
  
När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 10) anges att det 
ska senast när verksamheten startar finnas personal i sådan omfattning och med relevant 
utbildning och erfarenhet att statliga och/eller kommunala mål för verksamheten kan nås. 
Det bör säkerställas att detta villkor gäller även efter att auktorisationen beviljats.  
 



 26 (61) 
 1 september 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

När det gäller förslaget om generella auktorisationsvillkor (bilaga 4, punkt 12) anges att 
”anordnare är ansvarig att anordna sin verksamhet så att statliga eller kommunala mål 
uppfylls”. Denna lydelse bör ersättas med ”anordnaren ska redovisa hur de statliga 
och/eller kommunala målen för verksamheten ska nås.” På så sätt skärps kraven när det 
gäller resultatet. 

Beslut i utbildningsnämnden den 11 juni 2014 § 44 
Utbildningsnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente för kundval. 

Beslut i kulturnämnden den 10 juni 2014 § 33 
Kulturnämnden har inga invändningar mot föreslaget reglemente utom § 1 och 4 som bör 
förtydligas och kommenteras. 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 augusti 2014 § 32 
Verksamhetsutskottet antar föreslaget yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott om 
reglemente för kundvalssystem. Verksamhetsutskottet beslutade om omedelbar justering. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrka de bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att ärendet skulle återremitteras för att kompletteras med krav på 
offentlighetsprincip och meddelarskydd, samt krav på kollektivavtalsliknande villkor för de 
som arbetar inom verksamheterna. 
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Khashayar Farmanbar yrkande. 
 

Beslutsgång 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Khashayar 
Farmanbars återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är i grunden emot systemet med kundval i Nacka. Systemet reducerar 
medborgaren till kund.  Väljer man fel så ligger ansvaret på den enskilde medborgaren 
istället för att kommunen tar ett gemensamt ansvar att alla medborgare får tjänster av bästa 
kvalitet. Men så länge kundvalssystemet finns kvar så är det viktigt att relevanta krav ställs 
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på utförarna och att en regelbunden och noggrann uppföljning görs. Det nu beslutade 
reglementet saknar, enligt vår åsikt, ett antal viktiga punkter. Dessa är: 
Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha kollektivavtalsliknande 
villkor för de anställda 
Personalen ska omfattas av meddelarskydd 
Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 
Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument som den 
kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas miljömål och 
medarbetarpolicy. 
Dessa krav är inte nya, Vänsterpartiet har ställt dem vid ett flertal tillfällen under åren.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp.  
 
”Frihet och Rättvisa är grunden för socialdemokratin. Sverige har under många år utformat 
lagar och regler för att bejaka ordning, reda och kvalitet i den offentliga verksamheten. 
Därför är det självklart att dessa regler ska gälla den välfärdsverksamhet som bedrivs, 
oavsett om den anordnas av kommunen eller privata anordnare. 
Offentlighetsprincipen och meddelarskyddet ska gälla för alla som arbetar i verksamheter 
som betalas av skattemedel.  
Motiverade medarbetare är en av förutsättningarna för god kvalitet i välfärden. Därför vill 
vi att svenska kollektivavtalsliknande villkor ska gälla för de som arbetar inom 
verksamheterna. Det ger bättre kvalitet och högre välfärdsstandard. För alla.  
Den moderata dogmen om privatisering går i detta dokument före utveckling av kvaliteten. 
Vi vill att reglementet ska utgå från ORK – Ordning, Reda, Kvalitet – i välfärden. Det 
tjänar vi alla på.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp.  
 
”Nackas 17 olika kundval syftar till att öka Nackabornas möjligheter att styra sina egna liv, 
att träffa egna val i frågor som är angelägna för dem. Det är bra att regelverket runt detta 
nu blir mer likartat. De som arbetar i privat driven välfärdsverksamhet bör kunna larma om 
missförhållanden och oegentligheter, på samma sätt som offentliganställda kan. Att så ska 
gälla i Nacka framgår av punkt 25 i detta reglemente. Dessutom avvaktar vi 
Alliansregeringens arbete med att lagstifta om detta.” 
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2014/359-012 

Sammanträdesdagar 2015 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om följande 
sammanträdesdagar år 2015 för kommunfullmäktige.  
2 februari 
23 mars 
27 april 
15 juni 
21 september 
19 oktober 
16 november 
14 december 

Ärende 
Efter att kommunfullmäktige den 16 juni 2014 med stöd av reglerna om minoritetsskydd 
återremitterat förslaget om sammanträdesdagar för nästa år, har stadsledningskontoret sett 
över den föreslagna sammanträdesstrukturen. Förslaget är att kommunstyrelsen inte 
föreslår ytterligare sammanträden, så som angavs i beslutet om återremiss. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 86 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 
Bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 86 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om följande 
sammanträdesdagar år 2015 för kommunfullmäktige.  
2 februari 
23 mars 
27 april 
15 juni 
21 september 
19 oktober 
16 november 
14 december 
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Beslut i kommunfullmäktige den 16 juni 2014 § 125 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet för att komplettera med åtminstone 
ett till kommunfullmäktigesammanträde med därtill hörande sammanträden. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 98 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar 2015 för sig enligt 

stadsledningskontorets förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om 

sammanträdesdagar 2015 för sig enligt stadsledningskontorets förslag. 
 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), 
att ärendet skulle återremitteras för att mötesschemat för kommunfullmäktige behöver 
göras om för att få in ytterligare ett möte. Ett möte till skulle innebära att 
fullmäktigemötena inte skulle pågå så sent på kvällarna.  Därför måste självfallet tidigare 
beslut som berör frågan upphävas.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Majvie Swärds återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutade och ingav följande.  
 
”Vänsterpartiet har tagit initiativet till att driva krav på fler sammanträden med 
Kommunfullmäktige. Vi har gjort det därför att vi anser att kommunfullmäktige, som 
kommunens enda folkvalda församling, bör vara en levande arena för politisk debatt i 
kommunen, där alla viktiga beslut ges tid att diskuteras och genomlysas. Idag har alltför 
mycket av de viktiga besluten i kommunen förts bort från fullmäktige. Många ärenden ofta 
bordläggs långa tider, det gäller särskilt de viktiga interpellationerna som är ett sätt just att 
genomlysa kommunens verksamhet. Mot den bakgrunden håller vi fast vid att åtminstone 
ytterligare ett sammanträde ska planeras in under våren.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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”Möjligheterna att fatta beslut i demokratisk, parlamentarisk, representativ ordning 
inskränks successivt i Nacka. För några år sedan avskaffade den dåvarande majoriteten 
områdesnämnderna. Det fick till följd att MSN överhopades med byggnadsärenden, som i 
sin tur medförde att kommunens tjänstemän tvingades ta ett allt större ansvar i olika 
ärenden. Antalet politiker minskade. Antalet sammanträden i kommunfullmäktige och i de 
politiskt tillsatta nämnderna har minskat, med hänvisning till att det är onödigt dyrt med 
många sammanträden. 
Konservativa politiska krafter hänvisar gärna till ekonomi, när man vill minska det politiska 
inflytandet. Att demokrati både kostar pengar, medför att beslutsprocessen blir långsam 
och kräver insatser från politiker är en självklarhet. Vi socialdemokrater vill se en utökning 
av antalet sammanträden i bland annat kommunfullmäktige. Fullmäktige är den politiska 
församling som fattar beslut i alla viktiga, övergripande politiska frågor i kommunen. 
Därför måste det finnas möjlighet att ordentligt debattera och genomlysa en fråga, innan 
slutgiltigt beslut fattas. När nu Nacka "bygger stad" kommer många komplicerade ärenden 
upp, som kräver en omfattande genomlysning. 
En rent praktisk syn på en utökning av antalet sammanträden i fullmäktige är att vi skulle 
slippa att sitta långt in på kvällen för att diskutera frågor. Trötta deltagare fattar sämre 
beslut än pigga.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nacka ska bygga stad och har mer än någonsin att göra. I det läget så beslutas om 8 st 
fullmäktigemöten under året. Efter kl 21 på vardagskvällar är det svårt för de flesta att 
tänka lika klart och kreativt som man borde. Man borde ha tagit hänsyn till detta och lagt 
åtminstone ett till fullmäktigemöte under kommande år. Nackas invånare blir fler liksom 
den kommunala ärendemängden men andel möten blir inte fler. Kontentan är att det blir 
tjänstemännen som kommer att fatta fler beslut som istället borde ha fattats i de politiska 
församlingarna. En förlust för demokratin.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet föredrar att vi 
återgår till det gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det känns som om antal ärenden 
att behandla i KF automatiskt minskas i och med färre sammanträden för att i stället 
beslutas på delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska 
utveckling. Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de 
kommande åren är det märkligt att antal beslut att fattas av oss politiker inte beräknas öka.” 
 
- - - - - 
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§ 166 Dnr KFKS 2014/90-739 

Vårdhund inom vård och omsorg 
Motion den 3 februari 2014 av Lena Rönnerstam och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan finns vårdhundsteam 
på några boenden i kommunen. Inget hindrar att det införs på flera boenden så länge som 
ansvariga tar hänsyn till olika behov hos personer som uppehåller sig i lokalerna.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Tillsammans med sin förare bildar vårdhunden ett vårdhundsteam vars syfte är att assistera 
vårdpersonalen i arbetet med barn, vuxna och äldre. Vårdhundens uppgift är att träna, 
motivera och sprida glädje och entusiasm bland personer med någon form av funktions-
nedsättning. 
 
Genomförda studier visar på olika effekter. En kartläggning visar att det vetenskapliga 
stödet är otillräckligt. En annan preliminär sammanfattning ger stöd för att besök med 
utbildad vårdhund på äldreboenden minskar stress och ökar välmående hos äldre. 
 
Vid beslut om att använda vårdhund i särskilt boende måste fördelarna vägas mot de 
nackdelar som kan uppstå på grund av överkänslighet och rädsla hos såväl boende som 
närstående och personal. Ett beslut att använda hund i vården förutsätter en god planering 
med information om hur vårdhundsekipaget arbetar för samtliga involverade, tydliga 
ansvarsförhållanden och utarbetade rutiner. 
 
Redan i dag förekommer besök/vistelse av hund i några av de särskilda boendena i Nacka 
kommun. De benämns lite olika, vårdhund, besökshund och rehabhund. Gemensamt är att 
hunden vistas på boendet tillsammans med hundförare som kan vara en personal på 
boendet eller hundförare kommande utifrån. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 92 
Social- och äldrenämnden den 20 maj 2014 § 74  
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2014 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 92 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan finns vårdhundsteam 
på några boenden i kommunen. Inget hindrar att det införs på flera boenden så länge som 
ansvariga tar hänsyn till olika behov hos personer som uppehåller sig i lokalerna.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), i första hand 
att ärendet skulle återremitteras för ett fullödigt svar på motionen. I sociala 
kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse beskrivs hur ett väl fungerande system med 
vårdhundsteam bör byggas upp. Där tas också upp de problem med allergier och annat 
som måste hanteras när djur vistas på äldreboenden. Tyvärr konkretiseras inte detta vare sig 
i nulägesbeskrivningen på kommunens äldreboenden eller i förslag till åtgärder. 
Tjänstemännen bör få i uppdrag att använda sig av de kunskaper om vårdhundsteam och 
allergier med mera som de presenterar till att ta fram en plan för hur denna insikt kan 
användas för att höja kvaliteten på kommunens äldreboenden. 
 
Khashayar Farmanbar yrkade i andra hand, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall 
till motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på återremissyrkandet. 
 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Khashayar 
Farmanbars återremissyrkande. 
 
Med avslag på Khashayar Farmanbars andrahandsyrkande beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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”I tjänsteskrivelsen beskrivs hur ett väl fungerande system med vårdhundsteam bör byggas 
upp. Där tas också upp de problem med allergier och annat som måste hanteras när djur 
vistas på äldreboenden. Tyvärr konkretiseras inte detta vare sig i nulägesbeskrivningen på 
kommunens äldreboenden eller i förslag till åtgärder. 
Socialdemokraterna ville därför ge tjänstemännen i uppdrag att använda sig av de kunskap-
er om vårdhundsteam och allergier med mera som de presenterar till att ta fram en plan för 
hur denna insikt kan användas för att höja kvaliteten på kommunens äldreboenden. 
 
I tjänsteskrivelsen konstateras 
a) att effekten av det är osäker (Socialstyrelsen) men också 
b) att det finns vetenskapliga fynd som visar att vårdhunden har påvisbara medicinska 
effekter (Vinnova). 
Om det nu är osäkert med effekten (Socialstyrelsen) är det väl oansvarigt att kommunen 
låter detta pågå på ett antal boenden under tvivelaktiga premisser. Om det visar sig att det 
har effekt (Vinnova) borde kommunen skaffa sig bättre koll på vad för slags "vårdhundar" 
som är på boendena, eftersom det är just vårdhundar som ger effekt, inte outbildade gose-
djur. Samt ta initiativ till att denna goda del i vården sprids systematiskt, inte bara beroende 
på respektive boendes eventuella intresse. 
Vi uppskattar dock att de som svarar tycks ta allergierna på större allvar än när vi tidigare 
motionerat om pälsdjurspolicy för några år sedan. Därför är det viktigt att denna insikt 
sprids också till de boenden där det redan idag förekommer "vårdhundar", "besöks-
hundar", "rehabhundar" eller vad de nu kallas. Vistas de under sina besök på boendena i 
"särskilda rum där boende kan umgås och träffa vårdhunden i olika träningssituationer", 
som det står i svaret. Finns det "rutiner [kring] bland annat information till boende vid in-
flyttning och nyanställning av personal"? Det finns en hel del frågeställningar som saknar 
svar i motionssvaret.” 
 
- - - - - 
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§ 167 Dnr KFKS 2014/362-539 

Kollektivtrafiken på Älgö 
Motion den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt remissvar till Stockholms läns landsting 
om trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 har behandlat förslagen i motionen.  
 
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) föreslår motionären att kommunen 
snarast förhandlar med Stockholms läns landsting om utökad kollektivtrafik till och från 
Älgö.  
 
Nacka kommun har i remissvar ”Nacka kommuns synpunkter avseende trafikförändringar i 
SL – trafiken 2014/2015 ” till Stockholms läns landsting daterat 19 maj 2014 framfört 
generella och specifika synpunkter.  
 
I remissvaret skriver kommunen bland annat ”På Älgö slutförs nu en stor förnyelse med 
stor befolkningssökning, vilket gör att det bör finnas underlag för ökad turtäthet”. 
Kommunen framhåller i remissvaret även att Stockholms läns landsting utreder en 
servicelinje i Saltsjöbaden samt bättre tvärkommunikationer inom kommunen, bland annat 
mellan Saltsjöbaden och Orminge.  
 
Mot bakgrund av kommunens remissvar till Stockholms läns landsting anses motionen 
färdigbehandlad.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 juni 2014 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 116  
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 97 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt remissvar till Stockholms läns landsting 
om trafikförändringar i SL-trafiken 2014/2015 har behandlat förslagen i motionen.  
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2014/762-040 

Ekonomisk långtidsmodell 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
För att få en bättre kontroll över ekonomin i kommunen under lång sikt dvs de närmaste 
15 åren bedrivs ett arbete med att bygga en ekonomisk långtidsmodell för att få en prognos 
över hur ekonomi och verksamhet utvecklas över åren för hela kommunen. Det är särskilt 
viktigt när kommunen räknar med att befolkningen kommer att öka kraftigt under 
kommande år. Modellen kommer att tas i drift under 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 augusti 2014 
Presentation 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets föreslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Den redovisning vi fick visar att det är ekonomiskt fördelaktigt att Nacka växer. Alla 
investeringar i trafik, bostäder och kontor skapar dels många nya jobb och dels nya 
invånare och därmed nya skattebetalare och mer skatteintäkter till kommunen. Dessutom 
skapas ett betydande överskott när kommunens mark bebyggs. Vi moderater ser många 
goda argument för att Nacka ska fortsätta växa på ett balanserat och trevligt sätt. Det 
alternativ som en del andra partier förespråkar, att bygga mindre eller inte alls, skulle göra 
Nacka både fattigare och tråkigare och mer slutet som samhälle.”  
 
- - - - - 
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§ 169 Dnr KFKS 2012/296-514 

Parkeringstal för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagna parkeringstal enligt bilaga 1 till trafikenhetens 
tjänsteskrivelse den 21 maj 2014, som rekommendation vid bedömning av 
lämpligt utrymme för parkering i plan- och bygglovärenden. Avvikelse från 
rekommendationen ska föregås av en särskild parkeringsutredning som ger stöd för att 
undantag bör ske. 
 

Ärende 
I arbetet med en parkeringsstrategi för Nacka kommun ingår att ta fram 
rekommendationer för parkeringstal vid bedömning av lämpligt utrymme för parkering i 
plan- och bygglovsärenden. Parkeringstalen gäller för bostäder, arbetsplatser, undervisning, 
övrig service samt cykel. I förslaget finns en zonindelning där kommunen är indelad i tre 
zoner; västra Sicklaön (zon A), områden med god kollektivtrafikförsörjning (zon B) samt 
övriga Nacka (zon C). Parkeringstalen föreslås generellt vara lägst på västra Sicklaön och 
högre i mer perifera lägen.   
 
Övergripande inriktning är att öka andelen gång- cykel- och kollektivtrafik och minska 
andelen biltrafik. Undantag från parkeringstalen kan medges om stöd finns i särskild 
utredning att behovet är annat än rekommendationen. Avsikten är att ge exploatörer 
incitament för att bidra till omställning mot en ökad andel gång-, cykel- och kollektivtrafik 
och samtidigt minska ett kostnadsdrivande behov av plats för biluppställning.  
 
Kommunstyrelsen beslutar om parkeringstal efter hörande av miljö- och stadsbyggnads-
nämnden (MSN) respektive tekniska nämnden (TN) enligt beslutad handlingsplan, se bilaga 
2. Ärendet har behandlats i TN 2014-05-21 och i MSN 2014-05-14. MSN rekommenderade 
kommunstyrelsen att besluta om förslagna parkeringstal med tillägget att kommunen ska 
sträva efter att i samarbete med exploatören möjliggöra lägre p-tal. MSN lyfte även fram att 
parkeringstalen ska omprövas ett år efter att p-avgifterna införts i område A, se bilaga 3. 
TN rekommenderade kommunstyrelsen att besluta om förslagna parkeringstal, se bilaga 4. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 141 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Förslag parkeringstal 2014-04-10 
Handlingsplan parkeringsstrategi Nacka kommun  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 maj 2014 § z113 
Tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 88 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 141 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagna parkeringstal enligt bilaga 1 till trafikenhetens 
tjänsteskrivelse den 21 maj 2014, som rekommendation vid bedömning av 
lämpligt utrymme för parkering i plan- och bygglovärenden. Avvikelse från 
rekommendationen ska föregås av en särskild parkeringsutredning som ger stöd för att 
undantag bör ske. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 maj 2014 § 113 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunstyrelsen besluta att föreslagna 
parkeringstal daterade 2014-04-10 ska rekommenderas vid ny- och ombyggnad. Vid 
avvikelse ska stöd finnas i särskild parkeringsutredning. 
 
Kommunen ska sträva efter att i samarbete med exploatören möjliggöra lägre p-tal. P-talen 
ska omprövas ett år efter att p-avgifterna införts i område A. 

Beslut i tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 88 
Tekniska nämnden föreslog kommunstyrelsen besluta att föreslagna parkeringstal daterade 
2014-04-10 skall rekommenderas vid ny- och ombyggnad. Vid avvikelse skall stöd finnas i 
särskild parkeringsutredning. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade följande. 
 
 ”Kommunstyrelsen föreslås besluta 
 
att P-talet i område A ska vara 0,6 för lägenheter om max 2 rum och kök samt 

0,7 avseende lägenheter större än två rum och kök, 
 
att P-talet i område C ska vara 1,0 för lägenheter om max 2 rum och kök, samt 
 
att i övrigt godkänna föreslagna P-tal enligt tjänsteskrivelsen.” 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade som tillägg att flexibla P-tal ska tillämpas i zon A för 
flerbostadshus. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Sidney Holms tilläggsyrkande. 
 

Reservation 
Hans Peters reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
"Vi Socialdemokrater vill betona bilpool som ett reellt och normalt alternativ till 
individuella parkeringsplatser då flerfamiljsbostäder byggs. Inte minst från klimat- och 
miljösynpunkt är bilpooler ett bra och vettigt alternativ. Kanske borde de ekonomiska 
incitamenten för att införa bilpooler göras ännu kraftigare?"   
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Det är mer nödvändigt än någonsin att i den kommande exploateringen av Nacka minska 
på parkeringstalen i lägen nära kollektivtrafik. Annars kommer Nackaborna att drabbas av 
en trafikinfarkt som vi bara har sett början på i samband med tunnelbane- och 
Slussenbygget. Nackalistan anser att parkeringstalen redan nu borde kunna vara mindre än 
de föreslagna.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”Nu när vi ska bygga Nacka stad på Västra Sicklaön är det rimligt att i en stadsmiljö ha lite 
lägre parkeringstal per bostad än vad Nacka haft hittills. Med tillgång till mycket hög  
kollektivtrafikstandard, med bla. T-bana, blir det möjligt för fler invånare att åka 
kollektivt. Det är dags att lämna förortstänkandet att det alltid ska finnas stora ytor för 
parkeringar över allt.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
Bilaga 2 
 
- - - - - 
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§ 170 Dnr KFKS 2014/667-261 

Upplåtelse av arrende för del av fastigheten Neglinge 
26:1 (Saltsjöbadens IP) för radio- och telemast med 
tillhörande byggnad 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten 
Neglinge 26:1 för radio- och telemast med tillhörande byggnad. 
 

Ärende 
• Anläggningsarrendeavtalet tecknas med TeliaSonera Mobile Networks AB för 

radio- och telekommunikation. 
• Avtalet innebär att arrendatorn får rätt att uppföra byggnad och mast 
• Tiden för upplåtelsen är på 5 år och kan förlängas med 2 år i taget. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 159Mark- och 
exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juli 2014 
Bilaga 1 Avtal med tillhörande kartbilaga 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 159 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår arrendeavtal för del av fastigheten 
Neglinge 26:1 för radio- och telemast med tillhörande byggnad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2014/395-261 

Arrende för småbåtsbrygga nedanför korsningen 
Djurgårdsvägen/Sjöfararvägen i sydvästra Lännersta 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår föreslaget arrendeavtal med Föreningen 
Sjöfararen för vatten- och landområde inom fastigheten Lännersta 10:1. 
 

Ärende 
Arrendeavtal tecknat av kommunen 27 juni 1994 har sagts upp för omförhandling. Det nya 
arrendeavtalet är tecknat på 10 år vilket underlättar båtklubbens möjligheter till 
miljöinvesteringar. Den årliga avgiften utgår med 500 kr/båtplats vilket i detta fall innebär 
en avgift om 8 500 kr/år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 145 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 maj 2014 
Arrendeavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 145 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår föreslaget arrendeavtal med Föreningen 
Sjöfararen för vatten- och landområde inom fastigheten Lännersta 10:1. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - -  
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§ 172 Dnr KFKS 2014/280-287 

Vägval och startbesked för trafik- och parkeringslösning 
vid Sickla skola och förskolan i området 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar startbesked för investering om maximalt 3 500 000 kronor för 
anläggandet av en provisorisk parkeringsplats enligt alternativ 1 i byggenhetens 
tjänsteskrivelse, som innebär att en provisorisk parkering anläggs inom fastigheten Sicklaön 
269:1, på den plats där Gula villan idag ligger, samt att en cykelparkering placeras i 
anslutning till Sickla skolas matsalsbyggnad. Investeringsmedel tas i anspråk från den av 
kommunfullmäktige den 20 juni 2013, § 188, beviljade ramen för förskolor ospecificerat 
(huvudprojektnummer 98000013). 

Ärende 
I dagsläget anses trafiksäkerheten vid Sickla skola vara bristfällig och eftersom Sickla skola 
till höstterminen 2014 ökar sitt elevintag med 68 elever kommer behovet av en säkrare 
trafiklösning att bli än större. Två alternativ har tagits fram som lösningar på det ovan 
beskrivna problemet. Gemensamt för de båda lösningarna är att de omfattar åtgärder inom 
den fastighet som ägs av Nysätra Fastighets AB och att de innebär anläggande av 
parkeringsplatser. Lösningsförslagen skiljer sig från varandra främst avseende den 
geografiska placeringen av parkeringsplatserna inom området och beträffande antalet 
parkeringsplatser. Även den ekonomiska aspekten skiljer alternativen från varandra.  
Investeringen utgör oavsett val av alternativ en del i en förstudie vars mål är att kunna 
presentera en långsiktigt hållbar lösning för trafik- och parkeringsfrågan i området. 
Kommunstyrelsen beslutar om alternativ 1 som innebär att en provisorisk parkering 
anläggs inom fastigheten Sicklaön 269:1, på den plats där Gula villan idag ligger, samt att en 
cykelparkering placeras i anslutning till Sickla skolas matsalsbyggnad. Kostnaden för denna 
investering beräknas uppgå till maximalt 3 500 000 kronor. Beslutet att anlägga parkering 
och cykelparkering förutsätter att kommunen ingår ett arrendeavtal med Nysätra Fastighets 
AB om att arrendera den mark där Gula villan idag ligger samt att en rivning av villan ingår 
som ett villkor i arrendeavtalet. 
 
På fråga från kommunstyrelsens ordförande svarade stadsjuristen att hon inte bedömde att 
de i kommunstyrelsen som även är ledamöter i styrelsen för Nysätra fastighetsaktiebolag 
skulle vara jäviga i detta ärende. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 148 
Byggenhetens tjänsteskrivelse den 22 maj 2014 
Trafikutredning alternativ 1 
Trafikutredning alternativ 2 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 juni 2014 § 148 
Stadsutvecklingsutskottet överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Kaj Nyman (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Jan-Eric Jansson (KD), 
bifall till byggenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Kaj Nymans yrkande. 
 
Stefan Saläng (FP) anmälde att han ej deltar i ärendets behandling på grund av jäv. 
 
Majvie Swärd (S) anmälde att hon ej deltar i ärendets behandling på grund av jäv. 
 
Carl-Magnus Grenninger (S) anmälde att han ej närvarar under ärendets behandling på 
grund av jäv. 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2014/444-106 

Överenskommelse med läkemedelsindustrin genom 
Sveriges Kommuner och Landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar överenskommelsen om samverkansregler mellan Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL) och Läkemedels industriföreningen, Swedish Medtech 
och Swedish Labtech. 
 

Ärende 
SKL har tillsammans med Läkemedelsindustriföreningen, Swedish Medtech och Swedish 
Labtech utarbetat en ny gemensam överenskommelse om samverkansregler för den offen-
tligt finansierade hälso- och sjukvården, läkemedelsindustrin, medicintekniska industrin och 
laboratorietekniska industrin. Landsting, regioner och kommuner förväntas att var och en 
för sin del anta överenskommelsen om samverkansregler och göra den känd. 
 
I överenskommelsen införs tydligare regler runt industrins möjligheter och skyldigheter att 
erbjuda produkt- och serviceinformation, gällande sponsring av sammankomster i indu-
strins, vårdens och tredje parts regi samt runt marknadsundersökningar, upphandling och 
donationer. Industrin kommer inte heller att kunna finansiera 50 % av medarbetarnas 
resor, kost och logi för extern fortbildning eller konferens vilket kan ske nu. 
Överenskommelsen är ett led i arbete mot misstankar om oegentlig påverkan. 
 
Social- och äldrenämnden1 och utbildningsnämnden2 har båda rekommenderat 
kommunstyrelsen att anta överenskommelsen. Det är de två nämnderna som har 
vårdgivaransvar i Nacka kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 84 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 juni 2014 
Social- och äldrenämnden den 28 januari 2014 § 6 
Utbildningsnämnden den 14 maj 2014 § 36 
Rekommendation om överenskommelse om samverkansregler för den offentligt 
finansierade hälso- och sjukvården, läkemedelsindustrin, medicintekniska industrin och 
laboratorietekniska industrin 2013-11-15 

                                                 
1 28 januari 2014, § 6 
2 14 maj 2014, § 36 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 juni 2014 § 84 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar överenskommelsen om samverkansregler mellan Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL) och Läkemedels industriföreningen, Swedish Medtech 
och Swedish Labtech. 

Beslut i utbildningsnämnden den 14 maj 2014 § 36 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta överenskommelsen om 
samverkansregler mellan Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) och 
Läkemedelsindustriföreningen, Swedish Medtech och Swedish Labtech. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 28 januari 2014 § 6 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta överenskommelsen om 
samverkansregler mellan Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) och 
Läkemedelsindustriföreningen, Swedish Medtech och Swedish Labtech. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2013/821-040 

Borgensåtagande Idunskolan 
Byte av organisationsform för skolverksamheten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att det beviljade borgensåtagandet om maximalt tio miljoner 
kronor för lån som Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola upptar överförs till 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beviljade på sitt sammanträde den 17 mars 2014, § 22, Idunskolan 
Nacka Värmdö Waldorfskola kommunal borgen om tio miljoner kronor. Idunskolan 
Nacka Värmdö Waldorfskola drivs som en ideell förening sedan starten 2001 och har i 
dagsläget 174 elever i förskola till och med årskurs nio. 
 
Styrelsen för Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola har fått uppdrag att ändra 
verksamhetens form under 2014 till en stiftelse, ”Idunstiftelsen för waldorfpedagogik”. 
Föreningen har lämnat registreringsanmälan till Länsstyrelsen och ansökan om skoltillstånd 
förskola till årskurs nio för har lämnats till skolinspektionen. Under förutsättning att 
skoltillstånd beviljas Idunstiftelsen för waldorfpedagogik och att Nacka kommun beviljar 
tillstånd för förskoleverksamhet, kommer stiftelsen bildas under hösten. 
  
Under förutsättning att skoltillståndet blir godkänt med stiftelsen som huvudman, behöver 
kommunen fatta ett nytt beslut om borgensåtagande för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Fastigheten som stiftelsen lämnar som säkerhet för ett 
borgensåtagande är fullvärdesförsäkrad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 91 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2014 
Bilaga, Byte av huvudman 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 91 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att det beviljade borgensåtagandet om maximalt tio miljoner 
kronor för lån som Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola upptar överförs till 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2013/498-007 

Revisionsrapport nr 5/2013; granskning av 
inköpsverksamheten 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 5/2013, granskning av inköpsverksamheten.  
 

Ärende 
Revisorerna gjorde i slutet av 2013 en granskning av upphandlings- och 
inköpsverksamheten inom kommunstyrelsens, samt tekniska respektive fritidsnämndens 
ansvarsområde. I revisionsrapporten bedöms inköpsverksamheten i huvudsak vara 
ändamålsenlig och effektiv, men att det finns vissa förbättringsområden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 93 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2014 
Revisionsrapport nr 5/2013 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 93 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 5/2013, granskning av inköpsverksamheten.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2012/577-001 

Styrning och ledning för öppenhet och mångfald 
Lägesrapport augusti 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Stadsdirektörens arbete för att utveckla styrning och ledning för öppenhet och mångfald 
fortsätter. De beslutade förändringarna av direktörernas ansvar för olika processer har 
genomförts och även de organisationsförändringar som ska stärka myndighets- och 
huvudmannaorganisationen. Inga direktörer är, med ett undantag, längre tillika enhetschef 
för någon stödenhet. Undantaget är den nybildade controllerenheten, som har 
ekonomidirektören som enhetschef under sin uppbyggnad. 
 
Målet för utvecklingsarbetet är att kommunen ska bli ännu bättre på att leverera 
välfärdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. Det ska 
bli lättare för både förtroendevalda och medarbetare att utföra sitt uppdrag på rätt sätt. Det 
ska också vara lätt för alla som kommunen är till för att förstå hur kommunen fungerar. 
Sättet att organisera, styra och leda arbetet ska bidra till ett ökat fokus på dessa och till en 
ökad måluppfyllelse både för verksamhetsresultat och ekonomi, inom alla områden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 94 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 94 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen notera informationen till 
protokollet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 februari 2013 § 53 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring 
ledning och styrning för öppenhet och mångfald. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 januari 2014 § 9 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen ställer sig bakom stadsdirektörens plan för utvecklingsarbete kring led-
ning och styrning för öppenhet och mångfald. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det projekt som den här uppföljningen är en avrapportering ifrån handlar om att göra 
Nackas styrnings- och lednings-system mer strömlinjeformat och välfungerande. 
Vänsterpartiet har motsatt sig den form för styrning och ledning som Nacka har. Den 
präglas av idéerna i ”New Public Management”, där den kommunala verksamheten blir en 
låtsasmarknad och medborgarna reduceras till kunder på en marknad där kommunen 
vältrar över ansvaret på de enskilda medborgarna. Det är bakgrunden till varför 
Vänsterpartiet röstade emot att projektet skulle genomföras. Det innebär dock inte att det 
finns många delar av projektet som är bra, för att få bättre ordning och reda i kommunen t 
ex.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Lägesrapporten visar att ett förbättringsarbete pågår. Fortfarande upplever för många 
invånare svårigheter med vardagliga och viktiga ärenden då det gäller servicenivå, 
svårigheter att nå och få kontakt med handläggare, för långa tider innan man får svar på 
mail och brev. För att öppenheten ska vara värd namnet och seriöst förbättras så borde 
samtliga nämnder och kommunstyrelse ha öppna nämndmöten med undantag för 
sekretessbelagda ärenden. Fortfarande så råder osäkerhet och brister i faktaunderlag för t 
ex viktiga avtal som tunnelbaneavtalet så att ledande företrädare inte vet vilka kostnader 
som ingår. Bristen på mer konkreta analyser och fakta inför beslut gör att styrningen inte är 
så bra som den borde vara för politikerna. Det gör att fler ärenden riskerar att fattas beslut 
om när processen redan ”tvingar” politiker att fatta beslut eftersom det då har gått för 
långt. Ett fel kan vara att organisationen i sig är svår att förstå både för tjänstemän och 
invånare.”  
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2014/309-639 

Förstudie för etablering av ett internationellt universitet 
i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget projektdirektiv för en förstudie om etablering av ett 
internationellt universitet i Nacka. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen noterade den 7 april 2014, § 93, ett initiativ från den moderata gruppen 
genom Mats Gerdau, om ett nytt internationellt universitet i Nacka. Stadsledningskontoret 
har i enlighet med initiativet tagit fram ett förslag till ett projektdirektiv för en förstudie 
som i huvudsak ska fokusera på två parallella delar, en om behov och möjligheter och en 
om förutsättningarna för ett nytt internationellt universitet i Nacka. Efter antaget 
projektdirektiv kommer utbildningsdirektören som projektägare att ta fram en projektplan 
som klargör syfte, mål, styrning/organisation, tidplan samt ekonomi. Projektplanen anmäls 
till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2014 
Förslag till projektdirektiv för ett nytt internationellt universitet i Nacka 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 95 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget projektdirektiv för en förstudie om etablering av ett 
internationellt universitet i Nacka. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2013/754-001 

Komplettering av informationssäkerhetspolicyn med 
bestämmelser om molntjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsen kompletterar informationssäkerhetspolicyn med följande bestämmelser 
om användning av så kallade molntjänster. 
 
”Lagring av information genom så kallade molntjänster får användas under följande förutsättningar. 

1. En dokumenterad laglighetsbedömning utifrån personuppgiftslagen är genomförd och användningen 
av molntjänsten bedöms ske i enlighet med personuppgiftslagen.  

2. En risk- och sårbarhetsanalys är genomförd och analysen påvisar inga risker som motiverar att 
verksamheten bör avstå från användande av molntjänsten.  

3. Enhetschef inom myndighets- och huvudmannaorganisationen/verksamhetschef/rektor ansvarar 
för att laglighetsbedömningen och risk- och sårbarhetsanalys har genomförts innan molntjänsten 
beställs och tas i bruk.” 

 

Ärende 
Molntjänster möjliggör tillgång till modern teknik för kommunikation, ordbehandling, 
lagring och åtkomst av arbetsmaterial på ett kostnadseffektivt sätt. I dagsläget är det 
kommunens centrala administration och kommunens förskolor/skolor som är aktuella för 
användning av molntjänster. För den centrala administrationens del innebär det bland 
annat att e-post, digitala samarbetsytor (Lync) och lagring kommer hanteras genom 
molntjänst. Förskolor/skolor kommer genom tillgång till molntjänsten, få möjlighet till 
lagring samt skapande av dokument, bilder, film och annat pedagogiskt arbetsmaterial. 
 
Innan en molntjänst börjar användas måste den personuppgiftsansvarige bedöma om 
behandlingen sker i enlighet med personuppgiftslagen. Bedömningen ska omfatta en 
laglighetsbedömning samt en risk- och sårbarhetsanalys. För att säkerställa en enhetlig 
hantering vid användning av molntjänster behöver därför kommunens 
informationssäkerhetspolicy kompletteras med bestämmelser inom området.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 96 
IT-enhetens tjänsteskrivelse den 6 augusti 2014 
Informationssäkerhetspolicy 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 96 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen kompletterar informationssäkerhetspolicyn med följande bestämmelser 
om användning av så kallade molntjänster. 
 
”Lagring av information genom så kallade molntjänster får användas under följande förutsättningar. 

1. En dokumenterad laglighetsbedömning utifrån personuppgiftslagen är genomförd och användningen 
av molntjänsten bedöms ske i enlighet med personuppgiftslagen.  

2. En risk- och sårbarhetsanalys är genomförd och analysen påvisar inga risker som motiverar att 
verksamheten bör avstå från användande av molntjänsten.  

3. Enhetschef inom myndighets- och huvudmannaorganisationen/verksamhetschef/rektor ansvarar 
för att laglighetsbedömningen och risk- och sårbarhetsanalys har genomförts innan molntjänsten 
beställs och tas i bruk.” 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2014/502-219 

Politikerinitiativ om planföreläggande för Slussen 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar, Socialdemokraterna yrkar på att Nacka kommun kräver ett statligt 
planföreläggande för Slussen. Regeringen får förelägga en kommun att inom viss tid anta, 
ändra eller upphäva en detaljplan eller områdesbestämmelse, för att tillgodose ett 
riksintresse eller ett mellankommunalt intresse även om den berörda kommunen motsätter 
sig detta och inte vill medverka i en planläggning. I detta fall bedriver Stockholms stad 
redan planarbete och Nacka kommun är involverad i processen. Någon anledning att kräva 
ett planföreläggande finns därför inte. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 157v 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 juli 2014 
Kommunstyrelsen den 16 juli 2014 § 157 
Politikerinitiativ  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 augusti 2014 § 157 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 juli 2014 § 157 
Kommunstyrelsen noterar politikerinitiativet och beslutar att stadsledningskontoret bereder 
ärendet och återkommer till kommunstyrelsen med förslag till beslut. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till 
politikerinitiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
  
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Planföreläggande är en möjlighet som finns i PBL där staten kan tvinga en kommun att ta 
fram eller ändra en detaljplan mot sin vilja. Det är inte aktuellt i detta fall, eftersom 
Stockholm vill ta fram en detaljplan som säkrar en kapacitetsstark bussterminal vid Slussen 
och det också finns en överenskommelse mellan Nacka och Stockholm där Stockholm åtar 
sig att skyndsamt ta fram en sådan detaljplan. I stället för att diskutera formfrågan, hur 
detaljplanen ska tas fram, borde socialdemokraterna ge besked om hur de vill att en 
bussterminal vid Slussen ska se ut och var den ska ligga”  
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”Vi tror det är konstruktivare med överläggningar direkt med Stockholms stad i 
Slussenfrågan. Jag hänvisar till Centerpartiets politikerinitiativ som lämnades vid 
kommunstyrelsens sammanträde idag, 1 september 2014.” 
 
Khashayar Farmabar och Rolf Wasteson lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Stockholmsregionen är en region med stor inflyttning. Det som bäddar för god tillväxt i 
regionen är möjligheten att bo i en kommun och jobba i en annan. För att det ska flyta bra 
behövs bra kollektivtrafik. För Nackabornas del är möjligheten att ta sig in till Stockholm 
stad och kringliggande kommuner en av de mest påverkande faktorerna för att ta sig till 
jobb, utbildning och hem. Slussen som en av våra genomfartspassager, och under 
rusningstid en flaskhals, spelar naturligtvis stor roll. 
 
Tyvärr har Stockholm stad under lång tid hanterat frågan långtifrån adekvat. Stockholms 
moderata styres beslutade att dela upp hanteringen av Slussen i två planprocesser, en för 
Slussenanläggningen och en för bussterminalen i Katarinaberget. Ett beslut som 
kritiserades häftigt av bland andra Socialdemokraterna och Vänsterpartiet, just med tanke 
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på risken för att ena planen skulle kunna falla, och leda till fullständig omöjlighet att 
slutföra ombyggnationen av Slussen. Beslutet om två separata detaljplaner blev startskottet 
för något som närmast kan liknas en kraschlandning i slow motion, och till slut så 
inträffade mardrömsscenariot där planen för en bussterminal i Katarinaberget 
ogiltigförklarades i Mark- och miljööverdomstolen. 
 
I det senaste förslaget, föreslås ett omtag på samma process. En bussterminal under 
Katarinaberget. En ny planprocess som tar minst 2-4 år. Den här gången föreslås en ännu 
mindre terminal än ursprungsförslaget och osäkerheten kring att lyckas denna gång är 
minst lika stora. 
Vi vill att Nacka- och Värmdöborna ska så fort som möjligt få tillgång till en fungerande 
kollektivtrafikknutpunkt i Slussen. Vi ser bättre möjligheter att snabbare komma till ett 
färdigt resultat vid Slussen via ett statligt planföreläggande. Detta för att försäkra oss om att 
det fiasko som vi varnade för och som tyvärr blev verklighet inte inträffar igen. En 
Slussenanläggning utan adekvat kollektivtrafikfunktion vore förödande.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan delar Socialdemokraternas förslag om initiativ till en förnyad partssammansatt 
överläggning om Slussenplaneringen. Detta kan vara ett sätt att få en oberoende syn på 
processen och ge möjlighet till samtliga parter att hitta nya ingångar och få till nya lösningar 
med möjlighet att vinna ett större gillande, bättre ekonomi och ett utvecklat 
säkerhetstänkande.”  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Vi i Miljöpartiet stöder i detta läge politikerinitiativet om att Nacka kommun ska ansöka 
hos regeringen om ett planföreläggande. Flera olika säkerhetsaspekter har åsidosatts vid 
planeringen av nya Slussen vilket utgör en fara för trafikanter från Nacka.”  
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande.  
 
”Socialdemokraterna gör i ett politikerinitiativ en hänvisning till en paragraf i plan och 
bygglagen som ger regeringen möjlighet att ta över en planprocess när en kommun inte vill 
vara med i en planläggning. I fallet Nya Slussen så kan man inte betvivla  Stockholms vilja 
att ta fram detaljplaner för Slussen. De har antagit två detaljplaner. Men de har varit 
oskickliga men det är inte skäl nog för att ta från Stockholm ledningen av planprocessen.   
Om Socialdemokraterna i Nacka skulle få sin vilja igenom har de bara lyckats med att 
förhala processen och skapat ytterligare år av trafik kaos. Det kan inte kristdemokraterna 
tänka sig att bli medansvariga för utan vi vill få fram en kort väg till beslut. Vi kommer att 
vara remissinsats och det som kommer vara vårt huvudfokus är att det ska finnas en 
bussterminal i Slussen. I nuvarande överrenskommelse har också Stockholm bundit sig för 



 57 (61) 
 1 september 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

en kapacitet stark bussterminal nog stor för beräknad trafikökning fram till 2030. Att som 
socialdemokraterna föreslå, att vi river upp den överrenskommelsen är ett hot mot alla de 
som pendlar dagligen till Stockholm.” 
 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ett planföreläggande är ett exceptionellt maktmedel som regeringen kan tillgripa för att 
tillgodose ett riksintresse. Det innebär inte att staten tar över utan just ålägger en kommun 
att genomföra ett planarbete. Eftersom Stockholms stad har genomfört en planutredning 
(som upphävts av på formella grunder) och nyligen tagit beslut om att återstarta planarbetet 
för en ny terminal, finns ingen laglig grund för ett planföreläggande. En begäran om 
planföreläggande från Nackas sida skulle te sig som ett slag i luften – Stockholm skulle 
direkt hänvisa till att ett planarbete pågår. Till bilden hör att ingen regering sedan PBL 
infördes 1987 tillämpat denna bestämmelse.” 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som ledamot 
och 2:e vice ordförande i Pensionärsrådet från Maria 
Fridstierna samt val av ny ledamot och 2:e vice 
ordförande för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot och 2:e vice ordförande väljs Gunnel Nyman Gräff, Frans Mobergs väg 1, 
132 39 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
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§ 181 

Övriga frågor 
 

Ärende 
Hans Peters (C) anmäler två politikerinitiativ. 
 
Giftfri vardag i skolan och förskolan 
KFKS 2014/781-601 
 
Överläggningar med Stockholms stad om Slussen och bussterminalen 
KFKS 2014/782-219 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar politikerinitiativen till protokollet.  
Kommunstyrelsen beslutar att stadsledningskontoret bereder dem och återkommer till 
kommunstyrelsen med förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 182 Dnr KFKS 2013/33-050 

Tilldelningsbeslut i upphandling av IT-arbetsplats 
Sekretessärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar anbudsgivare nr 8, Dustin AB, som leverantör av både IT-
arbetsplatser och skrivartjänster. Tilldelningsbeslutet gäller under förutsättning att domstol 
i den pågående överprövning enligt 16 kap. lagen om offentlig upphandling inte beslutar att 
upphandlingen ska rättas eller göras om. 
 

Ärende 
Kommunen har genomfört en upphandling av IT-arbetsplatsrelaterad utrustning. 
Upphandlingen har genomförts som en konkurrenspräglad dialog. Den omfattar IT-
arbetsplatser och skrivartjänster. Fem leverantörer blev utvalda att delta i dialogen. En 
valde att dra sig ur upphandlingen under dialogen. Efter dialogerna har de återstående fyra 
anbudsgivarna inkommit med först preliminära och sedan slutliga anbud. Tre av 
anbudsgivarna har lagt anbud på alla tre delarna och en enbart på skrivartjänstdelen. 
Anbuden har utvärderats efter angivna kriterier, där man kan få maximalt 70 poäng på pris 
och 30 poäng på kvalitet. I en första del av utvärderingen prövades alternativet att anta en 
särskild leverantör för skrivartjänster. Detta alternativ är inte aktuellt eftersom leverantören 
av enbart skrivartjänster fått lägst poäng. För de tre andra leverantörerna har det gjorts en 
utvärdering av vilken leverantör som lämnat det totalekonomiskt bästa anbudet på hela 
upphandlingen. Det har anbudsgivare nr 8 gjort.  
 
Avtalet omfattar tre år fr o m 2015-03-30 med möjlighet till förlängning ytterligare 2 + 2 år. 
 

Handlingar i ärendet 
IT-enhetens tjänsteskrivelse den 29 augusti 2014 
Information från anbudsgivare  
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 107 
Förhandlingsunderlag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 augusti 2014 § 107 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med IT-enhetens förslag. 
 
- - - -  
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	a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar.
	b) 50 kronor för dagsparkering.
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